



Media Release:

25<sup>th</sup> July 2022

10th Anniversary

## 2022 CHINA'S WINE LIST OF THE YEAR AWARDS

**- ENTRIES NOW OPEN!**

**第十届中国年度酒单大奖开始报名啦!**

**ENTER: [www.winelistoftheyear.cn](http://www.winelistoftheyear.cn)**

*Leading experts from China and around the world come together each year to seek out and recognise and reward China's Best Wine Lists!*

*来自中国和世界各地的酒水餐饮行业专家每年都会聚集在一起，寻找并奖励中国最佳酒单*



2021 China Wine List of the Year Awards – Winners

2021 中国年度酒单大奖优胜者

## BACKGROUND / 背景

Established in 1994, the **Wine List of the Year Awards** were introduced by Tucker Seabrook (Established 1838) to recognise and reward the best quality wine lists each year in particular regions and countries. In 2012, **Rob Hirst** of **Tucker Seabrook**, the founders of the **Wine List of the Year Awards** and **Tommy Lam** the founder of the **China National Sommelier Competition**, and the **China National Young Sommelier Team Competition**, launched China's first wine list Awards, China's Wine List of the Year Awards; with the first year of judging in 2013.

"年度酒单大奖 Wine List of the Year Awards"由 Tucker Seabrook 公司（创建于 1838 年）于 1994 年成立，目的是对任何一个国家内，为提升酒单质量所付出时间、技术和资源的餐厅和侍酒师的认可及表彰。今年已经是酒单大奖在中国走过的第 10 个年头——2012 年，国际年度酒单大奖创办者 Rob Hirst 和中国侍酒师大赛创办者 Tommy Lam 在中国启动了 中国年度酒单大奖（2013 年度），开启了酒单大奖在大中华区的起航。

In 2020, Sommelier Press joined the China Awards as the Awards official Media Partner. Now in 2022, China's Wine List of the Year Awards, includes more than 20 special awards recognising glass winners from over 60 provinces and municipalities across mainland China, Hong Kong, Macau, and Taiwan. Now, as one of the most anticipated events on China's Hospitality and Tourism industry's annual calendar, these prestigious awards have contributed significantly to the lifting of the standard of the nation's Wine Lists. At the same time, the awards have recognised and rewarded the talents of many of the nation's best **Sommeliers** and their supporting **Owners, F&B Directors and Wine Managers**.

2020 年，《侍酒师画报》正式作为官方合作媒体加入中国年度酒单大奖，成为该奖的重要合作伙伴。同时，截至 2022 年，中国年度酒单大奖的 20 多个特别奖，表彰了来自中国大陆、香港、澳门和台湾等 60 多个省市的优秀酒单得主。而随着发展，如今这一奖项已成为大中华区深受认可和推崇的酒单奖项。作为大中华区餐饮业和酒店旅游业日最令人期待的活动之一，这些奖项为提高中国酒单的标准做出了重大贡献，同时也认可和奖励了许多中国优秀侍酒师、餐厅的老板、餐饮总监或葡萄酒经理的才能。奖项也是对这些人为中国最佳葡萄酒单所做出贡献的认可、奖励和尊敬。

## MISSION / 任务

China's Wine List of the Year Award's mission is to **seek out, assess, recognise, and reward the very best Wine Lists across China**. Including the finest restaurants, hotels, cafés, brasseries, bistros, pubs, wine bars and clubs; as well as their Sommeliers, Owners, F&B Directors and Managers.

The Awards have also been influential in **raising the public's interest in fine wine** generally and have improved the consumers' appreciation of those participating establishments.

Today, the list of past Award winners reads like a 'Who's Who' of outstanding establishments. It is a wonderful user map guiding consumers to the best wines to be found in the top restaurants, hotels, wine bars, cafés, pubs, and clubs across China.

中国年度酒单大奖的目标是为了寻找、评估、认可和奖励来自全国顶尖的餐厅、酒店、咖啡厅、酒馆、酒吧和俱乐部、航空公司、邮轮的优质酒单，以及这些机构的老板、经理和侍酒师，帮助大众提高对优质葡萄酒的兴趣，提升消费者的认可度。今天，酒单大奖的获奖名单就像一个“品酒地图”，引导消费者在中国很好的餐厅、酒店、葡萄酒酒吧、咖啡馆、酒吧、俱乐部和航空公司中找到很好的葡萄酒。

## JUDGES / 裁判

These China Awards will be judged by arguably the finest panel of independent Wine List judges ever

assembled. The panel includes some of the world's most respected international and Chinese experts in Wine, Wine Judging, Wine Service, and Wine Commentary; overseen by the two **Co-Chairmen**:

- **Wine writer, author, judge and 25-year Wine List of the Year Awards veteran, Peter Forrestal and**
- **Founder and President of the Court of Master Sommeliers Worldwide, Brian Julyan MS**

The panel is made up of other **Master Sommeliers**, including a previous **Best Sommelier in Asia-Oceania**, plus **Masters of Wine**, advisors to the China Sommelier Association – Preparation Committee, Wine Judges, Writers and Commentators from some of the most respected publications both in China and around the World.

这些酒单奖项将由非常专业的独立酒单评委小组来评判，他们由一些世界上备受尊敬的葡萄酒、葡萄酒服务和葡萄酒评论方面的国际和中国专家组成；由两位联合主席——葡萄酒作家、作家和评委以及 25 年经验年度酒单大奖资深人士 Peter Forrestal 和全球侍酒师大师协会创始人和主席 Brian Julyan MS 监督。评委团还邀请了其他葡萄酒大咖——包括前亚洲/大洋洲区获奖的“最佳侍酒师”，加上葡萄酒大师、中国侍酒师协会委员会顾问、统筹委员会顾问、来自中国及全球区域出版社的葡萄酒作家和评论家。

## **2022 AWARDS PRESENTATION CEREMONY – SHANGHAI**

**This year, the 2022 China Wine List of the Year Awards Presentation Ceremony will be held in Shanghai, on Monday, 14<sup>th</sup> November 2022.**

**2022 年颁奖典礼 - 上海**

**今年，2022 年中国年度酒单大奖颁奖典礼将于 2022 年 11 月 14 日星期一在上海举行。**

Award winning and highly awarded restaurants will be invited to attend the awards ceremony. On this day, Owners, F&B Directors / Managers, top Sommeliers and supporters will meet and celebrate, as well as learn from and inspire each other; sharing their commitment to the future and their outstanding professional talents. Also, again in 2022, in recognition of the vital role they play in committing to and investing in the very best Wine Lists, and the Wine Team and the Cellar behind them, the new Award: **China's Outstanding Owner or F&B Director / Wine Manager Award** will be presented. This Award will be won by the nominated Owner or F&B Director / Wine Manager, responsible for the winning lists from; firstly, Mainland China and secondly, Hong Kong, Macau, and Taiwan.

**Owners, F&B Directors / Wine Managers**, this is your chance to be recognised, rewarded and respected for your commitment to and success in producing China's finest wine lists.

2022 中国年度酒单大奖颁奖典礼已定于 2022 年 11 月 14 日（星期一）在上海举行。届时，获奖餐厅将获邀出席颁奖典礼，餐厅所有者、管理者、侍酒师们将聚集在一起，相互切磋、彼此激励，展示精彩的专业才华，从而更加用心去为餐厅，为食客做好一份酒单。值得一提的是，基于酒单背后的葡萄酒团队及酒窖在统筹及投资方面的重要性，2022 年，“中国年度杰出餐饮管理者”奖项将颁发给提名餐厅的老板、餐饮总监或葡萄酒经理，并设中国内地地区及香港、澳门和台湾地区的奖项，是对老板、餐饮总监和葡萄酒经理为中国最佳葡萄酒单所做贡献的认可、奖励和尊敬。

**Sommeliers** who are developing in the food and wine industry, as well as experienced Sommeliers caring for excellent restaurants possessing treasured wine lists, this is your chance to be recognised, rewarded, respected, and celebrated. The 2022 China Wine List of the Year Awards is waiting for you! 在餐厅和葡萄酒行业发展的侍酒师，以及拥有珍贵酒单优秀餐厅的侍酒师们，这将是您被认可、奖励、尊重和庆祝的机会。2022 年中国年度酒单大奖等着您!

**CHINA'S WINE LIST OF THE YEAR AWARDS 2022 – DATES:**

**Entries Open: Monday, 25<sup>th</sup> July 2022 - at [www.winelistoftheyear.cn](http://www.winelistoftheyear.cn)**

**Entries Close: Friday, 19<sup>th</sup> August 2022**

**Awards Presentation Ceremony: Shanghai, Monday, 14<sup>th</sup> November 2022.**

报名请使用电脑登录 [www.winelistoftheyear.cn](http://www.winelistoftheyear.cn)

报名开始日期: 2022 年 7 月 25 日 (星期一)

报名截止日期: 2022 年 8 月 19 日 (星期五)

颁奖典礼: 2022 年 11 月 14 日, 上海 (星期一)

**Enquiries: Entry or Media, please contact:**

- Tommy Lam: [tommylam@awi-edu.com](mailto:tommylam@awi-edu.com)

**WeChat ID: MM023800 PH: +86 156 9835 0238**

- Michael Nicholls at [awards@winelistoftheyear.com](mailto:awards@winelistoftheyear.com)

报名或媒体咨询请联系

[shan@winelistoftheyear.com](mailto:shan@winelistoftheyear.com) 、 Tommy Lam: [tommylam@awi-edu.com](mailto:tommylam@awi-edu.com)

**WeChat ID: MM023800 PH: +86 156 9835 0238**

或

[awards@winelistoftheyear.com](mailto:awards@winelistoftheyear.com)

**ORGANISING PARTNERS**

  
Asia Wine Institute  
亚洲葡萄酒学会

  
Tucker Seabrook  
ESTABLISHED 1838

**MEDIA PARTNER**

Sommelier Press  
侍酒师画报